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U veřejnosti oblíbená Fischerova vláda provedla opatření, v rámci něhož dojde k výraznému snížení finančních
prostředků ze státního rozpočtu na vzdělávací činnost na veřejných VŠ.
V nastávajícím akademickém roce by měly být finanční prostředky věnované na vzdělávání bakalářů sníženy o 5 %, na
vzdělávání magistrů o 10 % a na vzdělávání doktorských studentů dokonce o 20 %.
Pokud toto opatření bude realizováno, způsobí vážné negativní důsledky v celém českém veřejném vysokém školství.
Markantně se to projeví zvláště v oborech, které většinou patří k těm nejdůležitějším z hlediska rozvoje oblastí důležitých
pro společnost (jsou to např. energetika, automobilový průmysl, zdravotnictví).
Navíc toto opatření přišlo relativně pozdě, kdy na většině veřejných VŠ již proběhlo přijímací řízení, takže školy nemohou
na něj reagovat rozumným způsobem, tedy snížením počtu přijímaných.
Nesmírně škodlivé bude obrovské snížení prostředků v doktorském studiu, které určitě zaviní nejen pokles úrovně tohoto
vzdělávání, ale způsobí i nesmyslné snížení počtu doktorských studentů. Ve vyspělých zemích světa jsou tito studenti
pod vedením svých školitelů významnou hybnou silou rozvoje vědy a výzkumu na vysokých školách, takže kritizované
opatření způsobí na českých veřejných VŠ i značný pokles vědecké a výzkumné činnosti s pozdějšími negativními
dopady do našeho hospodářství.
Zdůvodnění Fischerovy vlády spočívající v tom, že v Česku je mnoho vysokých škol a studentů a že tento restriktivní
krok napomůže ke snížení jejich počtu, je hloupé a demagogické.
V ČR nyní existuje 26 VŠ veřejných a 45 soukromých, což je opravdu nesmyslně vysoký počet. Pokles počtu studentů
však veřejné vysoké školy nezlikviduje.
Většina posluchačů, která nebude moci studovat na veřejných školách, bude studovat na soukromých, jejichž úroveň
je až na vzácné výjimky nižší než úroveň škol veřejných. Takže pomocí opatření Fischerovy vlády se nesníží ani počet
vysokých škol a ani podstatným způsobem počet vysokoškolských studentů.
Tento krok způsobí jen to, že část z nich zbytečně získá méně kvalitní vzdělání a že se dále prohloubí pokles úrovně
vysokoškolského vzdělávání v ČR.


